

专家风采

叶定伟 复旦大学附属肿瘤医院副院长、泌尿外科主任，复旦大学前列腺肿瘤诊治研究中心主任，上海市抗癌协会前列腺肿瘤诊治中心主任，中国抗癌协会泌尿肿瘤专业委员会副主任委员，上海市泌尿外科学会副主任委员，中国临床肿瘤学会肾癌专家委员会副主任委员、NCCN肾癌诊治指南中国版编写组副组长，国家自然科学基金终审专家、中华医学科技奖评委、亚太前列腺癌学会（APPS）执行委员。

叶定伟教授从事医教研24年，具有丰富的泌尿系统肿瘤综合治疗经验。擅长泌尿男性生殖系统肿瘤早期诊断、根治手术和综合治疗，尤其擅长前列腺癌、膀胱癌和肾癌的根治性手术。1996.9至1998.12在美国MD Anderson癌症中心学习，系统掌握了泌尿男性生殖系统肿瘤国际规范手术和提高肿瘤生存率的综合治疗方法。两次入选中华医学会泌尿外科学会“将才工程”计划赴美国学习。

主持国家级、省部级科研基金20项。以通讯作者在国内外核心及权威期刊共发表论文170篇（SCI 52篇），主编学术专著8本，发明专利1项。以第一完成人获上海市科技进步一等奖、教育部科技成果一等奖、中国抗癌协会科技二等奖、中华医学奖二等奖、上海市医学科技成果奖一等奖等5项国家级、省部级科研奖项。曾获吴阶平泌尿外科医学奖、上海市领军人才、上海市医学领军人才、上海市优秀学科带头人称号，并获恩德思医学科学技术奖杰出成就奖、上海医学院优秀人才院长奖、复旦大学优秀研究生导师、带领团队获得上海医学院优秀团队奖。

在国际国内多个专业学会任职，并担任《European Urology》、《Journal of Cellular and Molecular Medicine》、《Cancer Investigation》、《British Journal of Dermatology》等著名SCI科学杂志的审稿人；在《中华泌尿外科杂志》、《中国癌症杂志》、《临床肿瘤学杂志》、《中华肿瘤防治杂志》等多个权威杂志任编委。

科研方向：

临床：前列腺癌的早期诊断策略、多学科综合治疗策略的优化、预后判断、根治术后辅助治疗，去势抵抗性前列腺癌的最优化治疗策略；肾癌的病因及诊断学研究；阴茎癌的系统化研究等。

基础：中国人前列腺癌发生、侵袭和转移过程中肿瘤细胞遗传学改变的微阵列比较基因组杂交研究；阻断AKT/MTOR信号传导通路对前列腺癌生物学行为的影响；膀胱癌miRNA及甲基化研究；肾癌新基因PBRM1的表达缺失在肾癌进展及抗血管新生药物耐药发生中的作用等。



EXPERTS IN CHINA

Prof. Dingwei Ye vice president and chairman of the Department of Urology of the Fudan University affiliated Shanghai Cancer Hospital, director of Fudan University Prostate Cancer Center, vice chair of Genitourinary Cancer Committee of Chinese Anti-Cancer Association, Shanghai Urological Association, Chinese Clinical Oncology Kidney Cancer experts Committee, editorial board of Chinese Edition of NCCN Clinical Practice Guideline in Kidney Cancer, decisive reviewer of National Science Foundation of China, judge of Chinese Medical Science and Technology prize, executive of Asian Pacific Prostate Society.

Prof. Ye is famous for the early diagnosis, surgery and personal treatment of genitourinary cancers, especially for the radical prostatectomy and comprehensive therapy.

Till now, he was granted 20 national and provincial foundations, published more than 170 peer-review papers in internationally famous journals acting as the first author and corresponding author, of which 52 were SCI indexed journals, edited 8 monographs, and obtained one patent. In recent years, he was awarded five top prizes, including the first prize of Shanghai Science and Technology Development, the first prize of College Science and Technology, the second prize of Chinese Medical Science and Technology.

He once won the prize of WuJiePing Urology Medicine (Chinese), got the title of leader of talent, the Shanghai medical leading talents, Shanghai excellent discipline leaders, outstanding talent of Shanghai medical school dean prize, excellent mentor of Fudan University, and won the outstanding achievement award of Endos Award in medical science and technology. Under his leadership, the urological group of Fudan University affiliated Shanghai Cancer Hospital was granted the Shanghai medical school outstanding team of the year.

Prof. Ye is active in many professional affiliations, either Chinese or International. Furthermore, he acts as the referee or member of editorial board of many internal or domestic journals, including *European Urology*, *Journal of Cellular and Molecular Medicine*, *Cancer Investigation*, *the British Journal of Dermatology*, *Chinese medicine of Urology*, *Chinese Journal of Cancer*, *Journal of Clinical Oncology*, *Journal of Cancer Prevention and Control*, etc.